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Spørgsmål nr. S 1067 fra medlem af Folketinget Pernille Skipper 

(EL): 

 

”Ser ministeren en modsætning i ønsket om at ofre trygt skal 

kunne anmelde voldtægt, og så politiets praksis i behandling af 

voldtægtsofre?” 

 

Svar: 

 

Voldtægt er en af de mest frygteligt forbrydelser, man kan blive udsat for. 

Det er derfor vigtigt, at vi sikrer, at voldtægtsofre behandles skånsomt og 

professionelt af de involverede myndigheder, så offeret kan føle sig tryg, 

godt behandlet og taget seriøst.  

 

Jeg har derfor også en forventning om, at man i politiet løbende er op-

mærksom på at sikre, at de politifolk, der har med voldtægtssager at gøre, 

er klædt ordentligt på til at kunne håndtere opgaven.  

 

Det er samtidigt vigtigt at have for øje, at det er politiets opgave at sikre de 

beviser og oplysninger, der er nødvendige for, at gerningsmanden kan rets-

forfølges og straffes, og at dette kan indebære, at politiet er nødt til stille 

offeret en række spørgsmål med henblik på at få sagen belyst bedst muligt.  

 

Vi skal løbende være opmærksomme på, om der er ting, der kan gøres for 

at forbedre forholdene for ofre for voldtægt.  For det må ikke være sådan, 

at nogen afholder sig fra at anmelde en voldtægt af frygt for behandlingen 

i retssystemet. 

 

   

 

 


